
Bestyrelsens beretning for 2023 / Herslev Vandværk AMBA

1) Møder

Vi er mødtes i bestyrelsen 9 gange i løbet af 2023. Posten i regnskabet dækker over 
forplejning til vores møder. 

Bestyrelsen har nu en driftansvarlig og en hygiejneansvarlig (her har vi faktisk to). 
Kursus hos Danske Vandværker er gennemført og den efterfølgende eksamen bestået.

2) Driften af selv vandværket.

a) Pumper

1) Vi har haft og har stadig en problematik med vores elektroniske styring af vores to 
pumper, der pumper vandet ud til os. Styringen fungerer ikke fuldt ud som den skal. 
Firmaet har endnu ikke kunnet rette op på fejlen. 

Vi har selv løst det rent praktisk, så der pumpes ud som vi har brug for det. Der skiftes
manuelt mellem de to pumper.

Der er nu igen klaget til firmaet. 

2) En anden pointe med pumperne har været, at de ikke brugte lige meget strøm. Det 
burde de. Det viste sig, at de to pumper ikke pumpede samme vej. Det blev rettet. – 
og det har sparet strøm.

(Udgifter til pumperne over deres livs tid fordeler sig på det er 25% til at købe dem og 
resten er strøm!)

b) Kompressor

Vores kompressors motordel har måttet udskiftes. Kompressoren var slidt i stykker af 
længere uhensigtsmæssig drift. 

c) Pumpe i den en brønd

Pumpen i vores ene brønd døde for os Sankt Hans aften. Godt vi har to boringer. 
Pumpen var ældre og slidt op. Kunne godt have holdt et par år endnu, men sådan blev
det ikke. 

Stoppet for vand blev løst af bestyrelsen selv, så der hurtigt kom vand igen. Der blev 
skiftet til den anden brønd/pumpe.

d) Alm. vedligehold
Hen ad vejen har der været nogle vedligeholdelses reparationer.

3) Nettet

Året store projekt var tilslutning af den nye (fra 2014) ledning der lå i Toftevej. Nu er 
den tilsluttet de enkelte husstande. Teoretisk holdbarhed ca. 75 år. Ved håndfast 
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byggestyring blev arbejdet holdt på budgettet. Kun en post havde vi ikke forudset, og 
det var skyllevand til ledningen inden den kunne tages i brug. Det måtte vi købe os til 
– behovet var 20m3. Vores tank er på 4m3.  

4) Brud

I 2023 har der været et brud. På Kastanjestræde i sommer. En rod fra et ahorntræ 
havde snoet som om ledningen og trykket den så den revnede. Repareret så vi kun 
behøvede at lukkede for 4 husstande – fordi vores net er sektionsopdelt.

(På vandværket ligger en beredskabsbog som bl.a. indeholder kort over vores net 
med oplysninger om placeringen af vores hovedstophaner og hvilke områder de kan 
lukke for.

I bogen sidder også en liste over vores netværk af håndværkere.)

5) Vandkvalitet

Vi kan forsat glæde os over, at vi har vand af – meget – fin kvalitet. Det bekræfter de 
analyser vi får lavet hen over året igen og igen.

Senest er PFAS kommet til som stof der skal analyseres for. Resultatet af de analyser 
er et ”IM”, som betyder ”ikke målbart”. 

6) Levering af vandet

*Ud af 365 mulige dage har der været 1 dag, hvor der ikke var vand overhovedet --- i 
ca. 1time, da pumpen i den ene brønd der døde. Sankt Hans aften!

*Ved bruddet i Kastanjestræde i sommer, var der lukket for vandet til 4 huse i 3½ 
time.

*En vandmåler revnede og vandet løb ud over i målerbrønden og ud på gaden. Der 
blev der lukket et par timer for et ene hus. 

*Der har været en periode over nogle dage i sommer, hvor der flere gange var fald i 
trykket, fordi vores tank var blevet (næsten) tømt.  Det viste sig at være et brud hos 
en bruger. Det blev repareret. 

*Ved andre lejligheder har der gennem kortere perioder været et usædvanligt højt 
forbrug som næsten har tømt tanken helt, med der af følgende trykfald. Men trykket 
er kommet igen efter at det store forbrug ophørte.  

5) BNBO

(Boringsnære beskyttelsesområder) En del af jorden rundt om vores boringer tilhører 
Herslevgård. Vi har haft møde med fam. Stausholm om etablering af aftale om 
beskyttelse af området. Emnet har været diskuteret flere gange i bestyrelsen. Der var 
nogle forhold som skulle undersøges nærmere bl.a. arealets størrelse og prisen. Det 
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skulle nu være gjort. Det er vores håb, at vi kan lave en aftale.                               
Mvh. bestyrelsen


